
 

 

Møde i Borgerrepræsentationen den 14. maj 2020 –  
oversigt over afstemninger, ændringsforslag og protokolbemærkninger 

Nr. Sagens titel Afstem-
ning 

Ændringsforslag Protokolbemærkninger 

1.  Godkendelse af 
dagsorden 

   

UD1 Anmodning om 
udpegning af 
medlemmer til 
bestyrelserne for Østerbro 
Teater og Nørrebro Teater 

   

UD2 Rokering i udvalg     

TD1 Beslutning om 
Københavns Kommunes 
værtskab af 
europamesterskaberne i 
herrefodbold, 
EURO 2020 i 2021 under 
hensyntagen til Tour de 
France Grand Départ 

   

TD2 Midlertidige tiltag for at 
understøtte restauranter, 
cafeer og butikker med 
udeservering mv. 

X 
 

Delt 
afstemning 

 

Ændringsforslag fra Socialdemokratiet og 
Liberal Alliance: 
”At inddragelse af p-pladser til midlertidig 
udeservering sker der, hvor 
belægningsprocenterne kl. 22 er under 
100%”. 
 
Ændringsforslag fra Enhedslisten: 
”at der af sundhedsmæssige årsager ikke 
sker yderligere åbning for udeservering i den 
indre by.” 

Alternativet, Radikale Venstre, Enhedslisten, 
Socialistisk Folkeparti og Dansk Folkeparti 
viderefører følgende protokolbemærkning 
”Partierne anbefaler, at forvaltningen kigger 
på muligheden for at inddrage vejbaner og 
nedsætte hastighedsgrænsen til at fremme 
byliv, arrangementer og udeservering.” 

Alternativet, Enhedslisten og 
Socialdemokratiet viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Partierne finder det særdeles positivt at 
anvende de store mængder af plads, der i 



 

 

dag optages af parkerede biler til at fremme 
socialisering under corona-nedlukningen og 
generelt. Dog er partierne skeptiske overfor 
at anvende de i forvejen belastede fortove og 
cykelstier yderligere til udeservering.” 

Alternativet, Enhedslisten og 
Socialdemokratiet viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Partierne opfordrer forvaltningen til at 
inddrage relevante lokaludvalg til placeringer 
af udvidelse af udeservering.” 

 
2.  Demografiregulering af 

Budget 2020 og 
budgetårene 2021-2024  

  Det Konservative Folkeparti, Enhedslisten, 
Alternativet og Radikale Venstre viderefører 
følgende protokolbemærkning: 
”Partierne bemærker, at der ikke er 
demografiregulering på, det udsatte børne- 
og ungeområde, og at det betyder, at der ikke 
er ressourcer til at fastholde – og slet ikke øge 
– anbringelsesfrekvensen i Københavns 
Kommune, når befolkningen vokser. Dermed 
går København Kommune i modsat retning 
af regeringens udmeldinger på området.” 

Enhedslisten og Alternativet viderefører 
følgende protokolbemærkning: 
”Demografireguleringen på psykiatrien har 
vist sig ikke at være tilstrækkelig til at dække 
forbruget, fordi en langt større andel af 
befolkningen har brug for hjælp end 
demografimodellen tilgodeser. Der kan være 
en begrundet bekymring for, at coronakrisen 
vil afstedkomme et endnu større pres på 
psykiatrien.” 



 

 

3.  Overførselssagen 2019-
2020 - tekniske 
overførsler, udmøntning 
af investeringspuljerne og 
hastende need to 

 
 

  

4.  Udskydelse af opkrævning 
af 2. rate af 
dækningsafgiften for 
erhvervsejendomme i 
2020 
 

X 
 

 Det Konservative Folkeparti viderefører 
følgende protokolbemærkning: 
”Vi ser gerne, at dækningsafgiftens anden 
rate i 2020 slet ikke opkræves, men 
eftergives.” 

5.  Status og risikovurdering 
af informationssikkerheds-
området 2019  

 
X 

 

 Venstre viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Venstre er bekymrede over de mange brud 
på persondatasikkerheden. Særligt i denne 
tid, hvor kriselovgivning betyder, at vores 
private oplysninger er under pres, opfordrer 
vi til skærpet opmærksomhed på håndtering 
og beskyttelse af person-data.” 

Dansk Folkeparti, Det Radikale Venstre og Det 
Konservative Folkeparti viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Vi savner en afklaring af, hvordan der føres 
kontrol med ureglementerede opslag i bl.a. 
CPR og andre ureglementerede opslag i 
kommunens systemer med personfølsomme 
oplysninger.” 

6.  I/S Vestforbrænding: 
Udpegning af én ekstra 
delegeret til selskabets 
generalforsamling  

   

7.  Endelig vedtagelse af 
Helhedsplan for De 
Gamles By, Nørrebro  

X  
 
 

Ændringsforslag fra Enhedslisten: 
”at diabetescenter trækkes ud af 
helhedsplanen.” 

Ændringsforslag fra Alternativet:  
”At den nye skole, i forlængelse af Miljøpunkt 

Ny protokolbemærkning fra løsgænger Niko 
Grünfeld: 
” Jeg stemmer nej til helhedsplanen for De 
Gamles By og det burde Københavns 
Borgerrepræsentation også gøre. København 
slår sig op på at være en grøn by, men man 



 

 

Nørrebros høringssvar, bliver en tema-skole 
for Klima, Natur og Biodiversitet, med 
mulighed for etablering af et grønt 
læringsrum.”  

 

kan altså ikke bebygge sig til flere grønne 
opholdsrum. Københavnere har brug for 
rekreative og grønne lommer uden trafik og 
forurening, og Nørrebro er i forvejen den 
bydel med færrest antal grønne 
kvadratmeter. Mennesker, planter og arter 
har brug for lys, luft og ro, og De Gamles By 
giver mulighed for dette.” 
 

Enhedslisten viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Enhedslisten stemmer for helhedsplanen, 
fordi vi går ind for at flytte byggefeltet i 
helhedsplanen fra Nordpolen til Møllegade, 
hvor der allerede er byggeri. Enhedslisten er 
imod placeringen af et diabetescenter i De 
Gamles By. Enhedslisten vil i Børne- og 
Ungdomsudvalget følge udviklingen af 
børnetallet på Nørrebro og 
kapacitetsbehovet for en skole på Indre 
Nørrebro - samt i Økonomiudvalget fortsat 
undersøge alternative muligheder for 
placering af skolen.” 
 

Venstre, Dansk folkeparti og Det Konservative 
Folkeparti viderefører følgende 
protokolbemærkning (fra et samlet TMU): 
“Partierne ønsker ikke parkering på grønne 
områder i De gamles By og ser frem til, at 
mulighederne for dette belyses i det 
kommende lokalplansarbejdet.” 

Dansk Folkeparti Det Konservative Folkeparti, 
Venstre og Liberal Alliance viderefører 
følgende protokolbemærkning: ”Partierne 
ønsker at værne om de grønne arealer i De 



 

 

Gamles By. Derfor ønsker vi også mest mulig 
parkering lagt ned under jorden. Vi 
forudsætter, at der etableres tilstrækkelig 
parkering også til de nye funktioner. Vi ser 
gerne, at det kommende diabetescenter 
skaber mindst mulig gene for opgivelserne - 
det vil vi have fokus på ved en kommende 
lokalplan.” 

Socialistisk Folkeparti, Radikale Venstre, 
Socialdemokraterne, Enhedslisten og 
Alternativet viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Der er vigtigt, at Nørrebro Lokaludvalg, 
Nørrebro Miljøpunkt og andre interessenter 
løbende inddrages i lokalplansarbejdet.” 

Radikale Venstre, Socialistisk Folkeparti, 
Enhedslisten og Alternativet viderefører 
følgende protokolbemærkning:  
”I forbindelse med udarbejdelse af 
lokalplanforslaget vil partierne gerne have 
udarbejdet en ny redegørelse for 
parkeringsbehovet.” 

8.  Forslag til tillæg 1 til 
lokalplan 259 Lille 
Istedgade-karreerne og 
kommuneplantillæg, 
Vesterbro/Kgs. Enghave  

  Dansk Folkeparti, Radikale Venstre, 
Socialistisk Folkeparti, Liberal Alliance, 
Enhedslisten og Alternativet viderefører 
følgende protokolbemærkning: 
”Partierne opfordrer forvaltningen til dialog 
om etableringen af byhaver, hvor det er 
muligt.” 
 

9.  Endelig vedtagelse af 
lokalplan Amager 
Strandpark, Amager Øst  

X 
 

 Ny protokolbemærkning fra løsgænger Niko 
Grünfeld: 
” Den oprindelige strand er naturpræget 
strandområde, med en urørt og grøn karakter 
med strandeng og profil. Lokalplanen kan 
åbne mulighed for etablering af byggeri og 



 

 

anlæg i modstrid med områdets karakter, 
hvilket igen vil indskrænke naturen og 
københavnernes mulighed for åndehuller.” 

Dansk Folkeparti, Socialdemokraterne, 
Radikale Venstre, Socialistisk Folkeparti, 
Enhedslisten og Alternativet viderefører 
følgende protokolbemærkning:  
”Partierne ønsker, at forvaltningen efter 
endelig vedtagelse af lokalplanen arbejder 
på, at der i højere grad etableres 
korttidsparkering i Amager Strandpark”. 

10.  Endelig vedtagelse af 
lokalplan Lindholmsvej 18, 
Brønshøj-Husum  

   

11.  Endelig vedtagelse af 
lokalplan Sundparken, 
Amager Øst  

 
X 

 

Dansk Folkeparti og Liberal Alliance 
fremsætter følgende nye ændringsforslag: 
”at godkende lokalplan Sundparken (bilag 
2) med ændringer som foreslået i afsnittet 
Løsning samt at den vestlige overkørsel til 
Lergravsvej fjernes fra lokalplantegning nr. 
3, således at lokalplanen ikke er til hinder for, 
at den lovligt eksisterende overkørsel kan 
nedlægges efter reglerne herom i 
vejlovgivningen.” 

 

Venstre viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Venstre støtter forslaget. Der kommer flere 
ældre til i området, og vi bakker varmt op om 
ideen om seniorbofællesskaber. Endvidere 
håber vi, at det bliver muligt at tilbyde 
forskellige former for aktiviteter for de ældre, 
hvilket især bliver relevant, hvis et 
nærliggende aktivitetscenter lukkes. Endelig 
mener vi, at det er afgørende for de ældres 
tryghed, at infrastrukturen og de 
omkringliggende veje opleves trafiksikre.” 

Socialistisk Folkeparti, Dansk Folkeparti, Det 
Konservative Folkeparti og Liberal Alliance 
viderefører følgende protokolbemærkning: 
”Partierne støtter Amager Øst lokaludvalg i 
relation til, at den vestlige overkørsel til 
Lergravsvej ikke åbnes og at der skal 
udlægges et område til rekreativt brug for 
beboerne i Sundparken.” 



 

 

Det Konservative Folkeparti viderefører deres 
protokolbemærkning: 
”Det Konservative Folkeparti ønsker at bevare 
det grønne område, herunder parkanlægget 
Karolineparken, i det i øvrigt tæt bebyggede 
område.” 

12.  Endelig vedtagelse af 
lokalplan Hermodsgade, 
Nørrebro  

 
X 

 

Ændringsforslag fra Socialdemokratiet, som 
tilføjelse til 1. at-punkt: 
”at overbygningens facader beklædes med 
tegl.” 

Venstre viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Venstre bakker op om, at det muliggøres, at 
ejendommen kan udvikles med flere etager 
end i dag og ser det ikke som en udfordring 
for lokalområde eller bydelen. Vi havde 
foretrukket, at man havde valgt en blandet 
ramme, der udover boliger gav plads til 
erhvervslejemål, da små erhvervsdrivende 
har svært ved at finde lokaler på Nørrebro.” 

Enhedslisten viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
“Enhedslisten stemmer imod at ændre 
bygningens anvendelse fra erhverv til 
boligformål. Enhedslisten er imod at kalde 
private boliger, der ikke kan reguleres hvem 
der bor i, for ungdomsboliger.” 

13.  Endelig vedtagelse af 
lokalplan Prinsesse 
Christines Vej, Amager 
Vest 

 
X 

 

Ændringsforslag fra Enhedslisten, som 
tilføjelse til 1. at:  
”dog således at “Tårnet” på hjørnet af 
Prinsesse Christinesvej og Amagerbrogade 
fjernes og hjørnet af ejendommen udformes 
i samme profil som resten af tagets forløb.” 

Ændringsforslag fra Det Konservative 
Folkeparti, som tilføjelse til 1. at-punkt: ”dog 
således at lokalplanforslaget ændres, så der 
ikke tillades femte sal, idet vi er imod så 
kraftig en fortætning og bekymrede for 
skyggevirkningerne.” 

 



 

 

Ændringsforslag fra Det Konservative 
Folkeparti, som tilføjelse til 1. at-punkt: ”dog 
således at parkeringsnormen fastsættes til 
en plads pr 100 m2 bolig.” 

14.  Principbeslutning om 
ekspropriation til 
Kalvebod Skybrudstunnel, 
Vesterbro/Kgs. 
Enghave  

   

15.  Endelig vedtagelse af 
Fremtidens Gårdhave ved 
Tomsgårdsvej, Bispebjerg 
 

 
X 

 

Ændringsforslag fra Det Konservative 
Folkeparti, som tilføjelse til 1. at-punkt: 
”at parkeringspladserne reetableres på 
arealet og inden for budgettet, så det ikke 
skubber yderligere parkering ud i det 
offentlige rum og skaber trængsel for 
fællesskabet.” 

Det Konservative Folkeparti og Liberal 
Alliance viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Parkeringspladserne skal reetableres i 
nærområdet og inden for projektets 
økonomi.” 

Venstre, Det Konservative Folkeparti og 
Liberal Alliance viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Det bør være en privat opgave og udgift at 
renovere og vedligeholde private gårdhaver.” 

16.  Terapihave på Vestre 
Kirkegård, Vesterbro – 
Kongens Enghave  

   

17.  Udvikling af 
Basargrunden, Nørrebro  

X 
 

 Ny protokolbemærkning fra Enhedslisten: 
”Enhedslisten ønsker et helhedsløft af hele 
Nørrebro stationsområde og ikke bare 
basargrunden, men det er godt at vi kommer 
i gang nu. Enhedslisten vil derfor også ved 
fremtidige budgetter kæmpe for at der bliver 
afsat penge til at indfri projekterne i 
helhedsplanen.” 

18.  Modtagelse af donation til 
faciliteter i Naturpark 
Amager, Amager Vest  

 Løsgænger Niko Grünfeld stiller forslag om 
udvalgshenvisning til Teknik- og 
Miljøudvalget. 

Ny protokolbemærkning fra løsgænger Niko 
Grünfeld: 
 ” Det er en generøs og velmenende donation 
fra Lokale- og Anlægsfonden, men 
præmissen om at bygge sig til mere 
biodiversitet på Amager Fælled er helt sort 



 

 

og uansvarligt. Amager Fælled er 
Københavns eneste sammenhængende vilde 
naturområde. Sådan skal det forsætte og 
Københavnerne efterspørger mere natur, ikke 
mindre. Derfor skal man ikke plastre området 
til med læringstrapper, flydepontoner, 
toiletter, informationscentre for at gøre 
naturen mere tilgængelig. Den er tilgængelig 
i sig selv. Vi skal give naturen ro og gå på 
opdagelse i den. Fx vokser Orkideen 
Riddergøgeurten kun på Amager Fælled. Og 
den smukke blomst nyder godt af 
nattergalens fine sang. Det er gratis unikke 
oplevelser for alle Københavnere. Bevar hele 
Amager Fælled.” 
 
Ny protokolbemærkning fra løsgænger Niko 
Grünfeld: 
”Man kan ikke bygge sig til mere 
biodiversitet. Derfor skal sagen sendes 
tilbage til teknik- og miljøudvalget, med det 
formål at fremme og understøtte 
biodiversiteten på Amager Fælled. Danmark 
Naturfredningsforening og Amager Fælleds 
Venner skal inviteres med i processen og 
udarbejde nyt forslag.” 
 
Ny protokolbemærkning fra Enhedslisten og 
Alternativet:  
” ”Enhedslisten mener, at en etablering af 
offentlige toiletter nærmere DR-byen Station 
burde træde i stedet for en indgribende 
kloakering i naturområdet vest for Øresund 
Boulevard” 

19.  Forbedrede cykelforhold i 
Tingbjerg-Husum  

 
X 

 

 Det Konservative Folkeparti, Liberal Alliance 
og Dansk Folkeparti viderefører følgende 
protokolbemærkning: 



 

 

”Partierne støtter fuldt og helt etableringen af 
cykelstien.” 

Socialdemokraterne, Socialistisk Folkeparti, 
Enhedslisten og Alternativet viderefører 
følgende protokolbemærkning  
 ”Tidspunktet for gennemførelsen af 
projekterne skal koordineres med de almene 
boligorganisationer, så det sikres, at der tages 
fornødent hensyn til de øvrige arbejder i 
byudviklingsplanen for Tingbjerg, herunder 
opførelse af plejecenter, nye boliger, 
mulighed for midlertidig parkering, 
udskiftning af ledninger og anden 
infrastruktur m.v” 

Venstre viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Venstre kan stemme for - i forventning om, 
at nedlæggelsen af p-pladserne indgår i det 
samlede parkeringsregnskab i forbindelse 
med det igangværende lokalplans-arbejde, 
der skal muliggøre de nye boliger.” 

 
20.  Husumforbindelsen - 

bedre sammenhæng og 
forbindelse til Tingbjerg 
for lette trafikanter, 
Brønshøj-Husum  

 
X 

 

 Ny protokolbemærkning fra Venstre: 
 ”Venstre undlader at stemme, idet vi er 
bekymret over den trafikale udvikling såfremt 
Korsager Allé spærres for gennemkørende 
trafik. Erfaringen fra andre steder i byen viser, 
at trafikken flytter andre steder hen og 
dermed belaster veje, som er mindre egnet 
til en intensiveret trafik.” 

Det Konservative Folkeparti viderefører 
følgende protokolbemærkning: 



 

 

”Vi er glade for den nye bro over Vestvolden 
og belysning af Voldstien på Vestvolden.” 

Socialdemokraterne, Radikale Venstre, Det 
Konservative Folkeparti, Socialistisk 
Folkeparti, Liberal Alliance, Enhedslisten og 
Alternativet  viderefører følgende 
protokolbemærkning : 
”Tidspunktet for gennemførelsen af 
projekterne skal koordineres med de almene 
boligorganisationer, så det sikres, at der tages 
fornødent hensyn til de øvrige arbejder i 
byudviklingsplanen for Tingbjerg, herunder 
opførelse af plejecenter, nye boliger, 
mulighed for midlertidig parkering, 
udskiftning af ledninger og anden 
infrastruktur m.v.” 

21.  Skybrudsprojekt og 
cykelsti på 
Strandboulevarden, 
Østerbro  

 
X 

 

Ændringsforslag fra Dansk Folkeparti om 
tilføjelse af nyt at-punkt til erstatning af 
vedtaget 1. at-punkt i TMU: 

” at dispositionsforslag for skybrudsprojekt 
og cykelsti på Strandboulevarden der danner 
grundlag for færdigprojektering og anlæg, jf. 
bilag 4, så der nedlægges 61 
parkeringspladser, som retableres på 
nærliggende veje i området revurderes og 
desuden fremlægges til høring hos beboerne 
i de berørte områder. Herunder at der i nyt 
forslag tages udgangspunkt i, at man med 
fordel kan fjerne en vejbane i begge 
retninger og lave cykelstier, samt med 
inspiration fra ombygningen af Sankt Annæ 
Plads kunne skabe en ændring, som tager 
udgangspunkt i de nuværende 
herlighedsværdier, samt at stort set alle træer 
vil kunne blive bevaret og man undgår 

Dansk Folkeparti viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”DF beklager, at den ændrede plan fra 
oktober 2019, ikke er blevet fremlagt for 
beboerne, men “kun” med Østerbro 
Lokaludvalg. Spørgsmålet om udformning af 
nye grønne områder og legepladser er også 
et beboer-anliggende.” 

Dansk Folkeparti viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”DF mener, at med små detaljeændringer i 
skitsen vil flere af de over 30 år gamle træer 
kunne bevares. Smukke ældre træer, som det 
vil tage årtier at genskabe med nye træer.” 

Dansk Folkeparti viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”DF finder, at der i den nye plan ikke er taget 
højde for, at mange af de små caféer og 
barer, der kunne drage nytte af 



 

 

desuden, at ødelægge bevaringsværdig 
kulturarv.” 

udendørsservering på den nye, grønne 
boulevard, ligger på vestsiden, for langt de 
flestes vedkommende. Og den ene kaffebar 
ved Århusgade, får stort set ingen 
udendørsservering på grund af svingbanen 
og busstoppet ved krydset. DF anbefaler 
derfor, at man genovervejer at placere de 
grønne områder i østsiden.” 
 

Det Konservative Folkeparti viderefører 
følgende protokolbemærkning: 
”Da der mangler parkeringspladser på Indre 
Østerbro (belægningsprocenten er over 
100), ser vi gerne, at der indarbejdes flere 
parkeringspladser i projektforslaget.” 

Det Konservative Folkeparti, og Radikale 
Venstre viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Det er særledes positivt, at der nu endelig 
kommer en cykelsti på Strandboulevarden, 
det fremmer cykelsikkerheden især for byens 
yngste cyklister og etablere fleste sikre 
skoleveje. Partierne stiller sig dog 
uforstående overfor hvorfor den indstillede 
løsning ikke sikrer at bevare flere af 
Københavns gamle træer og opfordrer 
forvaltningen til at afsøge ny viden ift. 
hvorledes man kan skåne flere træer og ikke 
ødelægger rodnet og træernes levevilkår ved 
anlægsarbejde. Dette gælder især for anlæg 
af bassiner til håndtering af skybrudsvand og 
hverdagsregn. Partierne ønsker en 
tilbagemelding fra forvaltningen på dette 
punkt.” 



 

 

Enhedslisten, SF, Alternativet viderefører 
følgende protokolbemærkning: 
”Partierne ønsker ikke at genetablere 
parkeringspladserne og vil forsøge at 
finansiere provenuetabet sideløbende med 
projektets gennemførelse.” 
 
Socialdemokratiet, Enhedslisten, Alternativet, 
Radikale Venstre, SF viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Partierne ønsker ikke at genetablere 
parkeringspladserne i Vejlegade og vil 
forsøge at finansiere provenuetabet 
sideløbende med projektets gennemførelse.”  

SF viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”De ekstra spor, der skærer igennem de 
grønne arealer og tager uforholdsmæssig 
meget plads. De vil fremme hurtig bilkørsel. 
Det vil mindske trygheden i de grønne 
arealer.” 

Socialdemokratiet, Enhedslisten, Alternativet, 
Radikale Venstre, SF viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Partierne ønsker, at forvaltningen 
sideløbende med fremdriften af projektet 
undersøger, om det er en fordelagtig løsning 
at fjerner vejbanen, der løber forbi 
Middelfartsgade for bl.a. at bevare træer.” 

22.  Begrænsning af tung trafik 
i myldretiden  

X 
 

Ændringsforslag fra Alternativet: 
” at forvaltningen vender tilbage med 
forslag til behandling om at begrænse den 
tunge transport i myldretiden efter 
færdiggørelsen af trafikanalysen.” 

Ny protokolbemærkning fra Alternativet: 
”Det er afgørende for Alternativet, at der 
specifikt vendes tilbage til hensigten i 
medlemsforslaget i forbindelse med den 
samlede trafikanalyse, og at forslaget 
behandles, når det nødvendige data er 



 

 

fundet til juridisk at vurdere grundlaget for 
forslaget.” 

23.  Kriterier for privat 
udlejning i udsatte 
boligområder  

X 
 

Ændringsforslag fra Ø: 
Pågår 

Dansk Folkeparti og Socialdemokraterne 
viderefører følgende protokolbemærkning: 
”Partierne er enige i synspunktet om at 
opfordre private udlejere til frivilligt, at vise 
socialt ansvar i relation til at leje ud til f.eks. 
handicappede.” 

Radikale Venstre og Alternativet viderefører 
følgende protokolbemærkning: 
”Partierne mener ikke at Lov om 
parallelsamfund (Ghettoloven) er den eneste 
eller den bedste politisk at gå ift. at sikre en 
blandet by i respekt for menneskers 
forskellighed og retten til bosætning.” 

Enhedslisten viderefører følgende 
protokolbemærkning:: 
”Parallelsamfundslovgivningen er i strid med 
basale retsprincipper og vi finder derfor også 
densudmøntning afskyelig.“ 

24.  Københavns Drengekors 
ansøgning om at blive 
optaget på UNESCO's liste 
for Cross National 
Intangible Cultural 
Heritage  
 

  Ny protokolbemærkning fra løsgænger Niko 
Grünfeld: 
” Jeg er særdeles glad for 
Borgerrepræsentationens helhjertede 
opbakning til Københavns Drengekor’s 
ansøgning om optagelse på UNESCO’s 
kulturarvsliste. Det er en unik 
drengekorstradition, og et unikt 
folkeskoletilbud, som trækker mange tråde 
hundrede år tilbage i tiden. Siden 1920’erne 
har Københavns Kommune drevet 
Sangskolen, der i dag beregnes for et af 
verdens bedste drengekor i hele verden. Jeg 
er stolt af, at København kan tilbyde dette 



 

 

høje kunstneriske niveau i regi af 
Folkeskolen.” 

25.  Etablering af 
Aftenskolernes Hus og 
ændring af case om 
flytning af borgerservice 
til Nørrebrohallen - efter 
høring  

  Venstre viderefører følgende 
protokolbemærkning: 
”Venstre noterer sig, at 
Økonomiforvaltningen i sagsfremstillingen 
oplyser, at hele Dortheagården er blevet 
disponeret med Budget 2020, og at der i 
bygningen skal være flygtningeboliger og i 
stueetagen et Welcome House samt 
forskellige aktiviteter for ældre i regi af 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen.” 

26.  Optagelse af internt lån til 
ny intranetplatform  

   

27.  Københavns Kommunes 
Rådet for Visuel Kunst - 
beretning for 2019  

 
 

 

 Ny protokolbemærkning fra løsgænger Niko 
Grünfeld: 
” Rådet for Visuel Kunst har taget ansvar for 
mere ligestilling i kunstbranchen.  Fremover 
vil der blive købt lige meget kunst af mænd 
og kvinder, og kommunen vil bestræbe sig 
på at betale mandlige og kvindelige 
kunstnere lige meget for at signalere 
opbakning til kunstnernes vilkår og 
betingelser. Rådet for Visuel Kunst indfører 
desuden fra 2020 kønskvoter på al indkøb af 
kunst. Hvis vi ikke får kunst af kvinder i 
Københavns Kommunes kunstsamling, så får 
vi et billede af, at en kunstner er en mand. Og 
sådan er virkeligheden jo ikke. Virkeligheden 
er, at verden består af mænd og kvinder.” 
 

28.  Københavns Kommunes 
Musikudvalg - beretning 
for 2019  

 
 

  

29.  Afholdelse af 
ældrerådsvalg 2020  

   



 

 

30.  Medlemsforslag om at 
fastholde lavere niveau af 
biltrafik efter Coronakrisen 

X 
 

Ændringsforslag fra SF: 
”At arbejdet samordnes med udarbejdelsen 
af mobilitetsrapporterne, som indgår i den 
politiske aftale om budget 2020.” 
 
Ændringsforslag fra Enhedslisten:  
”At ”og lokaludvalg” tilføjes efter ”af andre 
relevante forvaltninger” 
 

 

31.  Medlemsforslag om at 
forbyde rygning ved 
offentlige udearealer i 
Københavns Kommune 

X 
 

Enhedslisten og Radikale Venstre stiller 
forslag om udvalgshenvisning til Sundheds- 
og Omsorgsudvalget.  
 

Ny protokolbemærkning fra Alternativet: 
”Alternativet går som udgangspunkt ind for, 
at det er dem, der ikke ryger, der skal tages 
hensyn til først, men mener, at dette forslag 
går for langt ift. at begrænse den personlige 
frihed.” 

32.  Medlemsforslag om 
uvildig undersøgelse af p-
forhold i Ørestad og 
Nordhavn 

X 
 
 

 Ny protokolbemærkning fra Venstre: 
 ”Venstre støtter medlemsforslaget, da 
parkeringspriserne i Ørestad og Nordhavn er 
urimeligt høje. Venstre opfordrer til, at en 
undersøgelse først iværksættes efter, at 
søgsmålet mod By&Havn og Københavns 
Kommune er afgjort. Det betyder, at 
undersøgelsen realistisk set først kan 
iværksættes næste år, hvorfor udgiften til 
denne bør håndteres i det kommende 
budget.” 

33.  Medlemsforslag om 
etablering af badezoner i 
Københavns Havn  

X 
 

 Ny protokolbemærkning fra Venstre: 
”Venstre er enig i intensionen om at der skal 
være flere muligheder for at bade i havnen. 
Det skal dog foregå på en måde, således at 
det ikke generer naboerne unødigt, navnlig i 
forhold til nattesøvn. Venstre underlader at 
stemme, eftersom der ikke er anvist 
finansiering til forslaget.” 

34.  Medlemsforslag om 
kommissorium for 
opgaveudvalg med 
anbefalinger til 

X 
 

Ændringsforslag fra Socialdemokratiet og 
Radikale Venstre:  
”at der i forbindelse med genopretning af 
det københavnske erhvervsliv i regi af 

Ny protokolbemærkning fra Alternativet: 
”Det er afgørende for Alternativet, at 
bæredygtighed i det videre arbejde med 



 

 

 
 

 

afhjælpning af 
erhvervslivet  

Københavns Erhvervsråd nedsættes hurtigt-
arbejdende temagrupper med inddragelse 
af repræsentanter fra 
erhvervsorganisationerne. En af disse 
grupper vil sætte fokus på turisme- og 
oplevelsesøkonomi med inddragelse af de 
centrale turismeaktører i København” 

kommissoriet bliver et grundlæggende 
kriterie for at støtte virksomheder.” 

35.  Medlemsforslag om at 
København skal tage imod 
uledsagede 
flygtningebørn fra 
flygtningelejre i 
Grækenland  

X 
 

 Ny protokolbemærkning fra Venstre: 
 “Venstre mener, ligesom regeringen, at 
Danmarks opgave er at hjælpe flygtninge i 
nærområderne og hjælpe Grækenland med 
at beskytte EU's ydre grænse og håndtere 
asylpresset i landet. Vi hilser det velkomment, 
at Danmark i forrige uge øgede sin finansielle 
bistand til Grækenland netop med dét formål 
at forbedre forholdene for uledsagede 
mindreårige asylansøgere, bl.a. i form af 
boliger. Vi kan derimod ikke støtte forslaget, 
som vil medføre et endnu større pres på 
Grækenland og EU”. 

 Lukket dagsorden    

36.  Frikøb af del af ejendom 
på Østerbro 
(FORTROLIG) (2020-
0087133) 

   


